
 

Akademický senát UK FTVS 
 
     
 Č.j.: AS-6/2014 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 13. 5. 2014 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Hojka, Pokorná, Tůma, Flemr, Panská, 
Baláš, Vomáčko, Coufalová 
Studentská komora (s): Novotný, Česák, Pánková, Blažek 
Omluveni: Zahálka (a), Jelen (a), Janák (a), Harbichová (a), Omcirk (s), Pecinová (s) 
Nepřítomní: Vokoun (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Vindušková, Zelenka, Petr, Fořter, Pavlů 

 
 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem.  

Hlasování o programu zasedání 13. 5. 2014: (13-0-0) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/05/2014: AS UK FTVS schválil Program zasedání 13. 5. 2014. 

 

2. Projednání a schválení zápisu ze zasedání 8. 4. 2014 

Hlasování o zápisu ze zasedání 8. 4. 2014: (14-0-0).  

Usnesení 02/05/2014: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání 8. 4. 2014. 

 

3. Schválení doplnění Výroční zprávy o hospodaření za rok 2013 

Předseda Heller seznámil senátory s doplněním Výroční zprávy. 

Hlasování o doplnění Výroční zprávy o hospodaření za rok 2013: (14-0-0) 

Usnesení 03/05/2014: AS UK FTVS schválil Výroční zprávu o hospodaření za rok 2013. 

 

4. Vystoupení děkanky UK FTVS 

Děkanka Kohlíková informovala o schůzce ministra školství, mládeže a tělovýchovy, která 

proběhne předběžně 3. 6. 2014. Schůzka bude cca 90 min a zúčastní se jí i rektor UK. Bude 

se také jednat o memorandu ohledně výstavby kampusu. Memorandum bude předpřipravené 

a předpokládá se podepsání v červnu nebo červenci. 



Dále děkanka informovala ohledně VaVpI a nákupu přístrojů. Nejdříve musí fakulta vše 

nakoupit a poté tyto peníze obdrží se zpožděním dva měsíce. Fakulta bohužel nemá žádné 

větší finanční rezervy, proto se přístroje budou nakupovat na etapy. Investice musí být 

uzavřeny do konce dubna. Na nákupy musí být vypsána výběrová řízení a minimálně dvě 

nabídky.  

Organizační řád se začíná připravovat, bude třeba navštívit ministerstvo obrany ohledně 

katedry vojenské tělovýchovy. Od 1. 6. 2014 by měly být oddělené odměny za PRVOUK od 

mezd. Bude probíhat přijímací řízení do PDS. U některých uchazečů jsou uvedena dvě 

jména školitelů vzhledem k tomu, že ještě nebylo odsouhlaseno vedení studentů PDS 

nehabilitovaným školitelem. Jsou vypsaná dvě výběrová řízení – na tajemníka fakulty a na 

pedagogického pracovníka katedry plavání.  

Předseda Heller doplnil, že minulá oborová rada nebyla nakloněna vedení studentů PDS 

nehabilitovanými školiteli, v současné době je snaha prosadit i nehabilitované školitele. Je 

zde ale otázka, jaká jsou kritéria pro nehabilitovaného školitele. Děkanka uvedla, že 

v současné době mají někteří školitelé velké množství studentů PDS. Senátor Vomáčko se 

dotázal, proč se vypisuje výběrové řízení na tajemníka UK FTVS. Děkanka uvedla, že 

děkan má právo vypsat výběrové řízení a současný tajemník se může přihlásit. Senátor 

Tůma se optal na problém s memorandem. Děkanka uvedla, že je to formálně složitá 

záležitost. Je zde i otázka hrazení nákladů spojených s provozováním sportovišť. Ing. 

Zelenka uvedl, že je zde zaangažován i Český olympijský výbor a další organizace. Fakulta 

stanovila podmínky a teď čekáme, zda ostatní s nimi budou souhlasit. 

Senátor Baláš se zeptal na přestavbu dvora. Test hlučnosti byl proveden, hlučnost byla 

odhadnuta těsně pod hranici hlučnosti, což je 45dB. Zatím se ale čeká na investice, je zde i 

otázka Muldy, kde bylo pozastaveno pronajímání a prohlubuje se finanční deficit, který je 

už z minulého období 800 tis. Kč. 

 

5. Projednání a schválení sponsí UK FTVS 

Předseda Heller uvedl, že sponse byly odborně překontrolovány, toto potvrdila i děkanka, 

která dodala, že součástí bude i znak UK FTVS.  

Hlasování o sponsích UK FTVS: (14-0-0) 

Usnesení 04/05/2014: AS UK FTVS schválil sponse UK FTVS. 

 

 

 



6. Projednání a schválení dodatku č. 2 ke Smlouvě o nájmu pro kancelář Poslanecké 

sněmovny 

Tajemník Fořter uvedl, že jde o dodatek ke smlouvě, která byla uzavřena již v roce 2006 a 

jedná se o poskytnutí zázemí Poslanecké sněmovně ČR v krizových situacích. Návrh 

dodatku je na dva roky. Cena vychází z běžných cen pronájmu. Předseda legislativní komise 

Kaplan vyjádřil za tuto komisi souhlasné stanovisko. 

Hlasování o dodatku č. 2 ke Smlouvě o nájmu pro kancelář Poslanecké sněmovny: (14-0-0) 

 

Usnesení 05/05/2014: AS UK FTVS schválil dodatek č. 2 ke Smlouvě o nájmu pro kancelář 

Poslanecké sněmovny. 

 

7. Projednání svěření výkonu správy nemovitostí užívaných UK FTVS 

Tajemník Fořter uvedl, že majitelem veškerých nemovitostí fakult je UK, přičemž je 

jednotlivým fakultám dává do správy. V nedávné době při kontrole na UK bylo zjištěno, že 

takto nebylo učiněno u pozemků okolo Muldy v Peci pod Sněžkou a u stavebních pozemků 

ve Stráži, kde stojí chatky. Univerzita nám chce tyto pozemky svěřit do správy, je zde ale 

potřeba vyjádření AS UK FTVS. Předseda legislativní komise Kaplan vyjádřil za tuto 

komisi souhlasné stanovisko. 

 

Usnesení 06/05/2014: AS UK FTVS vyjádřil souhlasné stanovisko se svěřením výkonu 

správy nemovitostí užívaných UK FTVS. 

 

8. Projednání a schválení pronájmu nebytových prostor pro X-dent s r.o. a dr. Pánka  

Tajemník Fořter uvedl, že se jedná o prodloužení stávajících pronájmů. Dr. Pánek žádá o 

prodloužení stávající smlouvy, dr. Fiamová ordinaci převedla na svou nástupkyni dr. 

Hottmarovou, kde tedy došlo ke změně názvu společnosti, které prostory pronajímáme. U 

obou smluv dochází ke zvýšení ceny na 1000 Kč/m2. Vzhledem k délce smluv budou tyto 

dokumenty zaslány ke schválení AS UK. Ekonomická komise vyjádřila souhlasné 

stanovisko s prodloužením pronájmů. Senátor Česák se zeptal na studentské praxe u dr. 

Pánka, Ing. Fořter uvedl, že dříve bylo projednáno, že zde mohou probíhat konzultace pro 

studenty. 

Hlasování o pronájmu nebytových prostor pro X-dent s r.o.: (14-0-0) 

 

Usnesení 07/05/2014: AS UK FTVS schválil pronájem nebytových prostor pro X-dent s r.o. 

 



Hlasování o pronájmu nebytových prostor pro dr. Pánka: (14-0-0) 

 

Usnesení 08/05/2014: AS UK FTVS schválil prodloužení pronájmu nebytových prostor pro 

dr. Pánka. 

 

9. Projednání a schválení návrhu rozpočtu na rok 2014 

Tajemník Fořter předložil a přiblížil návrh rozpočtu UK FTVS na rok 2014. Senátor Flemr 

zastupující předsedu ekonomické komise přečetl zprávu ze zasedání ekonomické komise. 

Předseda Heller požádal o vyjádření děkanku. Doc. Kohlíková uvedla, že analytická složka 

rozpočtu vychází z předešlého vedení. Došlo k určitým personálním změnám, z čehož 

vychází mzdová složka. Dále je třeba rozlišit materiálové náklady jednotlivých kateder. 

Předseda Heller upozornil, že ze zákona máme povinnost rozpočet projednávat a schvalovat. 

Senátor Baláš uvedl, že jsou velké rozdíly v ocenění pracovníků. Ing. Fořter reagoval, že je 

to z velké míry dáno zařazením pracovníků do mzdových tříd. Senátor Baláš se vyjádřil, že 

by se více měl zohlednit výkon pracoviště. Tajemník uvedl, že toto se odráží v osobním 

ohodnocení, kdy je přidělována určitá částka jednotlivým katedrám dle jejich výkonu. 

Tajemník přiblížil rozdělení neinvestičních prostředků katedrám, kdy dříve všechna 

pracoviště dostávala 20 tis. Kč a další potřeby byly řešeny zvlášť. Toto se změnilo, 

přidělovaná částka vychází z požadavků jednotlivých pracovišť. Dále uvedl, že zatím 

neexistuje jednotná metodika rozdělování prostředků. Senátor Vomáčko se vyjádřil, že zde 

byla snaha o posílení pozic vedoucích kateder a každá katedra má svoje specifika, která jsou 

zohledňována. Senátor Hojka pozitivně hodnotil, že v analytické části rozpočtu je vidět 

průměrný plat na jednotlivých pracovištích. Dále je třeba objasnit míru pedagogické a 

vědecké činnosti, aby i toto bylo transparentní. Senátorka Pokorná uvedla, že v posledních 

20 letech se každý děkan pokusil o stanovení kritérií hodnocení pedagogických pracovníků. 

Senátor Novotný se zeptal, zda jsou nějaká kritéria pro zařazení do platových tříd, zda může 

dojít k sestupu do nižší platové třídy. Děkanka uvedla, že zde bylo pouze jednou, kdy došlo 

k přestoupení do nižší platové třídy. Senátor Vomáčko se vyjádřil, že dle jeho názoru 

tajemník dostatečně objasnil postup, jak se dospělo k analytické části rozpočtu. Děkanka 

uvedla, že pokud proběhne externí posouzení, tak by se výsledky uplatnily až v následujícím 

roku. 

Hlasování o návrhu rozpočtu na rok 2014: (13-0-1) 

Usnesení 09/05/2014: AS UK FTVS schválil návrh rozpočtu na rok 2014. 

 



10. Projednání prodloužení akreditace studijního programu Specializace ve zdravotnictví 

obor Fyzioterapie 

Doc. Pavlů přiblížila navržený plán akreditace studijního programu Specializace ve 

zdravotnictví obor Fyzioterapie, kde došlo k určitým změnám vzhledem k legislativě a 

dlouholetým zkušenostem. Senátor Hojka se zeptal, na kolik let se akreditace získá. Doc. 

Pavlů uvedla, že to záleží na akreditační komisi, dříve to bylo na 10 let. Akreditace je 

posuzována také na ministerstvu zdravotnictví. Senátor Hojka se vyjádřil, že není důvod 

akreditaci bránit, pouze se narazilo na drobné nedostatky. Senátorka Pokorná se dotázala 

na předměty pedagogika obecná a pedagogika speciální a na zakončení a rozsah těchto 

předmětů. Doc. Pavlů uvedla, že je nosnější pedagogika obecná jako univerzitní základ a 

fyzioterapeuti nejsou edukováni jako speciální pedagogové. Dále senátorka Pokorná 

upozornila, že v Bc. studiu je ve volitelných předmětech pod č. 23 zařazen předmět 

zvláštního názvu: Cvičení v plavání a těhotenství. Zde se pravděpodobně jedná o překlep. 

Senátor Novotný se zeptal, zda zůstane zachován systém prerekvizit. Ty zůstanou, ale není 

doporučeno to dávat do akreditací, zůstanou vypsány pouze v SISu. AS UK FTVS projednal 

prodloužení akreditace studijního programu Specializace ve zdravotnictví obor Fyzioterapie. 

 

11. Projednání Opatření děkanky „Storno poplatky CŽV“ 

Proděkan Petr přiblížil předložený dokument týkající se storno poplatků. Tento dokument už 

byl vytvořen minulým vedením a uplatňuje se, ale je zde třeba to legislativně zakotvit. 

Senátor Vomáčko se pozastavil nad výší částky za vystavení duplikátu. AS UK FTVS 

projednal opatření a doporučil zvážit snížení částky za vystavení duplikátu osvědčení. 

 

12. Projednání posouzení systému řízení UK FTVS 

Děkanka Kohlíková přiblížila zamýšlené externí posouzení systému řízení UK FTVS. 

Posudek by byl vypracován do konce června. Cena posudku je 150 tis. Kč. Senátor Flemr se 

zeptal, kdo specifikuje zadání tohoto posouzení a kolik lidí na tom bude participovat. Ing. 

Zelenka odpověděl, že toto externí posouzení bude zadáno VŠE, která má s těmito 

záležitostmi zkušenosti. Proběhla diskuse ohledně externího posouzení systému řízení UK 

FTVS. AS UK FTVS projednal posouzení systému řízení UK FTVS. 

 

13. Různé 

Místopředseda Kaplan informoval o možnosti využití podpory zájmové činnosti studentů 

Karlovou univerzitou. Dále informoval o nutnosti připomínkovat dílčí změny přílohy č. 2 

Statutu UK 82a/2014; jedná se o změny u Centra pro otázky životního prostředí UK, které 



bude vedeno jako vysokoškolský ústav. Další dílčí změna se týká č.6 odstavce 2 a 3 a 

odstavce 6 Statutu UK. Také byla změna v dalších článcích týkající se hodnocení výuky 

studenty, přičemž tyto změny jsou k nahlédnutí u místopředsedy Kaplana. 

Senátor Vomáčko upozornil, že nástěnka studentské komory není moc často aktualizována.  

Místopředseda Kaplan uvedl, že je třeba zde aktualizovat také složení jednotlivých komisí. 

Předseda Heller upozornil zástupce studentské komory, aby v případě ukončení studia 

neopomněli na formální postupy vzhledem k členství v AS UK FTVS.  

 

 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 
 

Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


